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Olen Tammsaare-usku. Sestap võtsin jõulude ajal kätte tema “Valitud artiklid” ja otsisin lahkuva aasta 

kohta tähendamissõnu. 

Globaalselt tekitas kõige rohkem elevust muidugi maailma lõpp. Palju kordi helistati Tartu 

observatooriumi ning usutleti, kas või mis ikkagi juhtub. Üks naine isegi kolmel korral – äkki olukord 

muutub. 

Eesti venekeelse kogukonna tegid ärevaks naaberriigi kõige tuntuma astroloogi Pavel Globa ennustused 

– Eesti ei näe uut aastat! Ja seda mitmel korral. 

Sada aastat tagasi kirjutas Anton Hansen Tammsaare: “Vaadelgem meie viimsepäeva kuulutajaid: kui 

kusagil meie seas veel tõsist usku leidub, siis ainult seal. /.../ “Haritud” maailm vajab tänapäev 

horoskoopi, astroloogi, hiromanti, selgeltnägijat, “ilmakuulsat” tõeprohvetit, kes ei toimiks enam 

teaduslikult, vaid saladuslikult.” 

Miks ei võiks meie uuel aastal suhtuda kõigesse taolisse terve talupojamõistusega. 


